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TUKUMA  NOVADA  DOME 
Reģistrācijas  Nr. 90000050975 

Talsu iela 4, Tukums, Tukuma novads, LV-3101, 

tālrunis 63122707, mobilais tālrunis 26603299 

www.tukums.lv      e-pasts: pasts@tukums.lv 
 

 

SOCIĀLO UN VESELĪBAS JAUTĀJUMU KOMITEJA 
SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā 

2024. gada 15. februārī        Nr. TND/24/2 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde sasaukta 2024. gada 15. februārī plkst. 8.30 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta, bet tai ir slēgtā daļa. Sēde notiek klātienē, 

izmantojot elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli 

tiek izmantots tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 8.30 atklāj un vada Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāja Dace 

Lebeda, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Atklātā sēde audioierakstā fiksēta ieraksta laikā no 00:00:00 

līdz 00:01:40 un no 00:00:00 līdz 00:32:59. Sēdes slēgtās daļas audioieraksts fiksēts ieraksta laikā 

no 00:01:46 līdz 00:39:43. 

Sēdē piedalās: 

- Sociālo un veselības jautājumu komitejas deviņi balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Sandis 

Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Dace Lebeda, Agnese Ritene, Juris Šulcs, 

Imants Valers; 

- deputāts Kaspars Gribusts (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), 

- deputāts Mārtiņš Limanskis, 

- domes priekšsēdētājs Gundars Važa; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Sanita Bļodniece, Egīls Dude, Anda Kubiliusa, Ivars Liepiņš (no 

plkst. 9.35), Baiba Peizuma, Baiba Pļaviņa, Aiga Priede, Viktors Rūsa, Inese Valtere, Tamāra 

Vaļuka; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Ina Balgalve – Tukuma novada sociālā dienesta direktore, 

- Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece, 

- Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

Sēdes slēgtā daļa no 2. līdz 6. jautājumam: 

2. Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu. 

3. Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

4. Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu. 

5. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 
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6. Par X iesnieguma izskatīšanu. 

7. Informatīvs ziņojums par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 10, Kandavā, Tukuma novadā, 

nodošanu bezatlīdzības lietošanā sabiedriskā labuma organizācijai pansijas pakalpojuma 

nodrošināšanai. 

Darba kārtības papildu jautājums: 

1. Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu Nr. TND/23/5 

apstiprinātajā nolikuma “Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centrs “Rauda”” 

pielikumā. 

Dace Lebeda ierosina balsot par sēdes darba kārtību, iekļaujot papildu jautājumu, ja 

deputātiem nav iebildumu vai priekšlikumu. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Par darba kārtību balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, 

Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, 

Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu Nr. TND/23/5 

apstiprinātajā nolikuma “Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centrs “Rauda”” 

pielikumā. 

Sēdes slēgtā daļa no 2. līdz 6. jautājumam:  

2. Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu. 

3. Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

4. Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu. 

5. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

6. Par X iesnieguma izskatīšanu. 

7. Informatīvs ziņojums par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 10, Kandavā, Tukuma novadā, 

nodošanu bezatlīdzības lietošanā sabiedriskā labuma organizācijai pansijas pakalpojuma 

nodrošināšanai. 

1. § 

Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu Nr. TND/23/5 

apstiprinātajā nolikuma “Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centrs “Rauda”” 

pielikumā 

ZIŅO: Dace Lebeda – Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāja. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem ar 

Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu Nr. TND/23/5 

apstiprinātajā nolikuma “Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centrs 

“Rauda”” pielikumā”. 

Saskaņā ar Informācijas atklātības likuma 5. panta otrās daļas 4. punktu lēmumu projektos 

norādītie personu dati ir ierobežotas pieejamības informācija. Atbilstīgi Pašvaldību likuma 27. panta 

ceturtajai daļai tie netiek publiskoti. 

Sēdes slēgtā daļa no plkst. 8.32. 

2. § 

Par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu 

ZIŅO: Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Baiba Peizuma, Gundars Važa, Sandis Čilipāns, Dace Adiņa, Dace Lebeda. 

Lēmuma projekts sagatavots par speciālistam izīrētās dzīvojamās telpas īres līgumu termiņu 

pagarināšanu trīs speciālistiem. Tiek ierosināts samazināt īres līguma termiņu, ja ir parāds par 

speciālistam izīrēto dzīvojamo telpu. Ņemot vērā deputātu izteiktos viedokļus par lēmuma projekta 

2. punktu, pašvaldības administrācijas speciālistiem tiek uzdots noskaidrot situāciju un Finanšu 

komitejā informēt deputātus. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par speciālistam izīrētās 

dzīvojamās telpas īres līguma termiņa pagarināšanu”, līdz Finanšu komitejas 

sēdei precizējot lēmuma projekta 2. punktu. 

3. § 

Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai 

ZIŅO: Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Imants Valers, Dace Lebeda. 

Lēmuma projekts sagatavots par trīs speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās 

telpas izīrēšanai. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par speciālistu reģistrēšanu 

palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai”. 

4. § 

Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

JAUTĀJUMI: Lelde Bičuša, Juris Šulcs. 

ATBILDES: Evita Freimane, Baiba Peizuma. 

DEBATES: Lelde Bičuša, Baiba Peizuma, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda. 

Lēmuma projekts sagatavots par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu vienai personai. 

Notiek debates un tiek ierosināts lēmuma projektā norādīt, ka dzīvojamā telpa personai tiek izīrēta 

izņēmuma kārtā. 

Dace Lebeda, apkopojot deputātu izteiktos viedokļus, rezumē, ka lēmuma projektā veicams 

labojums, nosakot, ka dzīvojamā telpa tiek izīrēta izņēmuma kārtā uz diviem gadiem. Ierosina balsot 

par lēmuma projekta ar labojumiem virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas īres 

nosacījumu maiņu” ar labojumiem. 

5. § 

Par dzīvojamās telpas izīrēšanu 

ZIŅO: Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos, 

Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

DEBATES: Juris Šulcs, Ilze Gotfrīda, Evita Freimane, Imants Valers, Gundars Važa, Lelde Bičuša, 

Dace Lebeda. 

Lēmuma projekts sagatavots par dzīvojamās telpas izīrēšanu divām personām. Notiek 

debates par lēmuma projekta otro punktu. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas 

izīrēšanu”. 

6. § 

Par X iesnieguma izskatīšanu 

ZIŅO: Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos. 
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DEBATES: Juris Šulcs, Mārtiņš Limanskis, Baiba Peizums, Gundars Važa, Dace Lebeda. 

Lēmuma projekts sagatavots par personas X lūgumu atļaut pagarināt dzīvojamās telpas, 

kurai noteikts speciālistam izīrējamās dzīvojamās telpas statuss, īres līgumu līdz 2024. gada maijam 

un viņa laulātās – personas Y lūgumu pārņemt šīs dzīvojamās telpas īres tiesības kā speciālistei. 

Notiek debates par lēmuma projekta variantiem. 

Dace Lebeda rezumē, ka deputāti vienojas par sagatavotā lēmuma projekta variantu, ka 

personai Y speciālistam izīrējamā dzīvojamā telpa tiek izīrēta līdz 2025. gada 20. janvārim, un 

ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par X iesnieguma 

izskatīšanu”. 

No plkst. 9.10 turpinās atklātā sēde. 

7. § 

Informatīvs ziņojums par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 10, Kandavā, Tukuma novadā, 

nodošanu bezatlīdzības lietošanā sabiedriskā labuma organizācijai pansijas pakalpojuma 

nodrošināšanai 

ZIŅO: Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste, 

Ina Balgalve  Tukuma novada sociālā dienesta direktore. 

DEBATES: Gundars Važa, Juris Šulcs, Imants Valers, Agnese Ritene, Lelde Bičuša, Inese Valtere, 

Ina Balgalve, Ieva Liepiņa, Mārtiņš Limanskis, Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Modris Liepiņš, Dace 

Lebeda. 

Ieva Liepiņa prezentē informāciju par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 10, Kandavā, Tukuma 

novadā, nodošanu bezatlīdzības lietošanā sabiedriskā labuma organizācijai pansijas pakalpojuma 

nodrošināšanai, kas saistīta ar biedrības “Latvijas Sarkanais Krusts” iesniegumu par vēlmi 

iesaistīties sociālo pakalpojumu sniegšanā struktūrvienībā “Kandavas pansija” un ilgstošas aprūpes 

pakalpojumu sniegšanā sociālās aprūpes centrā “Rauda”. 

Ina Balgalve papildina informāciju. 

Gundars Važa pauž viedokli, ka ir nepieciešami divi atsevišķi lēmumi: par pansijas 

pakalpojumu Ķiršu ielā 10, Kandavā, un par ilgstošas aprūpes pakalpojumu novada sociālās aprūpes 

centrā “Rauda”. Jārod juridiski pareizs ceļš, lai pansijas pakalpojumu nodotu biedrībai “Latvijas 

Sarkanais Krists”. Piebilst, ka tas nebūs vienkārši, bet šāds ceļš ejams. 

Agnese Ritene norāda, ka pietrūkst finansiāla izvērtējuma, salīdzinājuma, informācijas par 

iespējamiem riskiem. Bilst, ka pagaidām neredz finansiālu pamatojumu pakalpojuma nodošanai. 

Ina Balgalve izsaka priekšlikumu pasūtīt Audita un kontroles nodaļai veikt izvērtējumu un 

lēmumu pieņemt pēc faktos balstīta izvērtējuma saņemšanas. 

Lelde Bičuša izsaka bažas par konkurences neitralitātes ievērošanu. 

Mārtiņš Limanskis norāda, ka vispirms nepieciešams iekšējs izvērtējums par pašvaldības 

sociālās aprūpes centra “Rauda” sniegto pakalpojumu, jo saskata iespēju samazināt pakalpojuma 

izmaksas. Pēc iekšējā izvērtējuma saņemšanas var lemt par nepieciešamību pasūtīt ārēju 

izvērtējumu. Sociālās aprūpes centra “Rauda” ilgstošas aprūpes pakalpojums pieprasīts, iesaka to 

maksimāli saglabāt kā pašvaldības sniegtu pakalpojumu. 
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Imants Valers pauž viedokli, ka pakalpojums nododams citam, ja ir piedāvājums to 

nodrošināt par mazākām izmaksām. Pakalpojuma cenas samazinājums ir nozīmīgs faktors 

pakalpojuma saņēmējiem. 

Dace Adiņa piekrīt Imantam Valeram. 

Gundars Važa bilst, ka pansionātu pakalpojums ir ministrijas, ne pašvaldības jautājums. Pauž 

viedokli, ka jāvirzās uz ilgstošas aprūpes pakalpojumu kā ārpakalpojumu. 

Sandis Čilipāns iesaka virzīties pa soļiem. 

Juris Šulcs izsaka viedokli, ka var virzīties uz priekšu par pansijas pakalpojumu Ķiršu ielā 

10, Kandavā, bet par sociālās aprūpes centra “Rauda” sniegto ilgstošas aprūpes pakalpojumu 

nepieciešams audita izvērtējams. Jāsaprot, vai pašvaldībai jāuztur sociālās aprūpes centrs “Rauda” 

un ilgstošas aprūpes pakalpojums, ja tikai 1/3 daļa klientu ir novada iedzīvotāji. Nepieciešams 

ieguvumu vai zaudējumu izvērtējums, jo iespējams izdevīgāk pirkt to kā ārpakalpojumu. Piebilst, 

ka gadu gaitā sociālās aprūpes centrs “Rauda” ir sakārtots un pakalpojuma kvalitāte ir augusi. 

Dace Lebeda rezumē deputātu izteiktos ierosinājumus dalīt lemšanu par sociālo pakalpojumu 

struktūrvienībā “Kandavas pansija” un par ilgstošas aprūpes pakalpojumu sociālās aprūpes centrā 

“Rauda”. Audita un kontroles nodaļai veikt izvērtējumu, kā arī izpētīt konkurences neitralitātes 

ievērošanu. Ierosina balsot par informatīvā ziņojuma pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

pieņemt zināšanai informatīvo ziņojumu par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 

10, Kandavā, Tukuma novadā, nodošanu bezatlīdzības lietošanā sabiedriskā 

labuma organizācijai pansijas pakalpojuma nodrošināšanai. 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 9.43. 

Sēdes vadītāja 

komitejas priekšsēdētāja  (personiskais paraksts)  Dace Lebeda 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 
 


